
Beste Mevrouw Van der Wal,


Wat mij van mijn hart moet …… is eigenlijk teveel om op te noemen, ga het echter toch proberen.


Het oogsten uit de natuur is een van de basis vaardigheden van ons leven als mens. 

Omdat we nu met zoveel mensen zijn is de hoeveelheid vlees die we kunnen oogsten uit de 
natuur niet toereikend voor álle mensen die vlees willen eten. Daarom zijn er boeren die hun 
dieren houden voor het vlees, zoals varkens-kippen-eenden-kalveren en dikbil-koeien boeren. 
Omdat wij ook niet met z’n allen van de oogst van een groentetuin kunnen leven zijn er boeren die 
de gewassen op hun akkers verbouwen, als voedsel net als het vlees voor álle mensen.

Het blijft echter oogsten uit de natuur.


Jagers zijn bevoorrechtte mensen, zij kunnen het vlees wat ze willen eten, zelf oogsten door de 
jacht, schadebestrijding en het beheer, de drie pijlers van het faunabeheer. Wat zij zelf niet nodig 
hebben kunnen andere mensen kopen via ‘Wild-op-de-kaart’ van de KNJV of bij de poelier. Haas 
en konijn zijn twee van de vijf jachtsoorten die behalve geoogst ook bestreden worden bij schade. 

Jagers hebben de PLICHT om te zorgen voor een goede wildstand en oogsten dus NIET als er 
niet genoeg is om te oogsten. 


Jacht stoppen op het konijn en op het haas in drie provincies is wat mij betreft een farce en 
overbodig. 

Ten eerste kennen konijn en haas geen grenzen, ze leven daar waar het goed toeven is, waar 
voldoende voedsel en veiligheid is en waar er voortgeplant kan worden. Dus konijn en haas in een 
bepaalde provincie niet laten bejagen heeft niets te maken met het leven en welzijn van een haas 
of een konijn. Het is fijn wanneer men goede kennis heeft over de materie en een vereiste 
wanneer u beslissingen als deze wilt nemen.

Ten tweede schiet een jager geen haas en konijn wanneer er niet genoeg hazen en konijnen zíjn 
om te oogsten.

Ten derde zijn de telgegevens van dé mensen die weten hoe de hazen lopen door u niet gebruikt 
om tot deze beslissing te komen, waarom is dat? Ik kan me zo voorstellen wanneer je zulke 
belangrijke beslissingen moet nemen je uit alle hoeken van de samenleving gegevens wilt hebben 
voordat je die beslissing neemt. En de groep mensen, jagend Nederland, die er het meeste van 
weet slaat u over.

Ten vierde is het stoppen van de jacht op een soort nooit in het belang van het dier zelf in ons 
gecultiveerd landje, groot voorbeeld daarvan zijn de ganzen en de OVP en de AWD, ook al 
probeert iedereen dat met volle inzet weer goed te krijgen. 


Hazen en konijnen zijn gebaat met wat wij jagers voor ze doen aan akkerranden aanleggen voor 
voedsel en dekking, heggen planten voor voedsel en dekking en predator bestrijding als 
bescherming van de soort, ter voorkoming van een verkeerde balans waardoor prooidier 
verdwijnt. Wij leveren dus maatwerk in samenwerking met SOVON, ecologen en andere partijen 
die zich bezighouden met de flora en fauna. Dat maatwerk is wat er nodig is om de balans niet te 
verstoren, dat maatwerk is voor ons gesneden koek en kunt u met een gerust hart aan ons 
overlaten. Blijf wel met ons praten want dat geeft een goede samenwerking.


En wij benutten alles wat we kunnen oogsten, wij zijn naast ons werk altijd in het veld of bos, zijn 
bij schade of aanrijdingen altijd inzetbaar, helpen recreanten op weg en geven uitleg, doen aan 
biotoop verbetering, geven meldingen dood-gevonden dieren door ter voorkoming van 
verspreiding vogelgriep of AVP, houden grote opruimacties waarbij vuil van de recreant opgeruimd 
wordt en geven illegale stortingen door aan de gemeenten of provincies.


Wij tellen en leggen al die gegevens al jaren vast en daar doet u niets mee …….. ?


Ik nodig u van harte uit om met mij mee het bos in te gaan en uitleg te krijgen over het 
faunabeheer op de Veluwe.


Met vriendelijk groet,

Pauline van der Putten

faunabeheerder SBB

Harderwijk 8 juni 2022


